	Lake El'gygytgyn Scientific Drilling Successfully Completed
Between Octover 2008 and May 2009, an international team of scientists from Germany, the U. S., Russia, and Austria staged scientific drilling opera​tions at Lake El'gygytgyn, located in a 3.6-million-year-old impact crater in NE Russia. The project completed three holes in the center of the lake, reaching a depth of 517 m below lake floor, and one hole down to 141 m into permafrost deposits in the western lake catchment. The retrieved cores will provide new insights into the millennial-scale climate evolution of the Arctic, the formation of the meteorite crater, and the history of the permafrost. The successful completion of the project marks the end of years of challenging logistical planning (see previous issue of Scientific Drilling) and the develop​ment of international partnerships to share in the scientific goals.


	Успешное завершение научного бурения на озере Эльгыгытгын

С октября 2008 года по май 2009 года на северо-востоке России совместная  научная экспедиция ученых Германии, США, Австрии и России осуществила серию научных бурений на озере Эльгыгытгын, расположенного в кратере, возраст которого составляет 3,6 млн. лет. Проект включал бурение 3 скважин в центре озера на глубину до 517 м ниже донного уровня  и одну скважину на 141 м ниже уровня вечной мерзлоты на западном участке водосборной территории.  Извлеченные образцы земной коры могут обеспечить новый взгляд на многомиллионную эволюцию климата в Арктике, образование метеоритного кратера и историю вечной мерзлоты. Успешное завершение этого проекта знаменует окончание многолетнего пилотного логистического планирования ( см. предыдущий выпуск « Scientific drilling») и развитие международного сотрудничества для достижения научных целей.

	
	


